
Nowe boiska w Szobiszowicach
To kolejna inwestycja miasta w szkolną infrastrukturę sportową
– przy Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 4 w Szobiszowicach
zmodernizowano  kompleks  boisk.  Uczniowie  oraz  mieszkańcy
okolicy  mogą  na  nich  grać  w  piłkę  nożną  i  ręczną,  w
koszykówkę, siatkówkę i hokej na trawie. To nie wszystko –
wybudowano również bieżnię, skocznię i rzutnię.

Zakończyły się prace przy modernizacji kompleksu boisk przy
ZSO  nr  4  przy  ul.  Orląt  Śląskich.  W  ramach  inwestycji
zmodernizowano  dwa  boiska  wielofunkcyjne.  To  ze  sztuczną
trawą, posłuży do piłki nożnej i hokeja na trawie, natomiast
na boisku z nawierzchnią poliuretanową uczniowie będą mogli
grać  w  koszykówkę,  siatkówkę  i  piłkę  ręczną.  Oba  boiska
wyposażono w piłkochwyty. Wybudowano również prostą bieżnię z
czterema torami i trzytorową bieżnię okólną, skocznię w dal i
rzutnię do pchnięcia kulą. Teren wokół boisk został ogrodzony,
oświetlony  i  zagospodarowany  –  wykonano  podjazd  dla
niepełnosprawnych, chodniki, schody terenowe, plac manewrowy,
ławki, kosze na śmieci i śmietnik. Inwestycja kosztowała ponad
3,1  mln  zł  i  została  sfinansowana  z  miejskiego  budżetu.
– Bardzo się cieszymy z tej inwestycji. Nasi uczniowie nie
mogli się już doczekać. Ale z boisk będą korzystać nie tylko
oni – to ogólnodostępna przestrzeń, również dla mieszkańców
lubiących sport i dbających o dobrą kondycję – mówi Joanna
Grzybowska, dyrektor ZSO nr 4.

To kolejny kompleks boisk zmodernizowany przez miasto.

Przed  wakacjami,  dzięki  środkom  z  budżetu  miejskiego
zmodernizowano  bieżnię  i  boiska  przy  Zespole  Szkolno-
Przedszkolnym nr 4 w dzielnicy Obrońców Pokoju, zmodernizowano
boiska przy ZSO nr 14 w Sośnicy, a w sierpniu miasto oddało do
użytku nowoczesne, wielofunkcyjne boisko sportowe przy ZSO nr
2 w Łabędach. W toku jest modernizacja boisk szkolnych przy IV
Liceum Ogólnokształcącym przy ul. Kozielskiej, a przy I Liceum
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Ogólnokształcącym  Dwujęzycznym  im.  Edwarda  Dembowskiego
powstaje nowa hala sportowa z siłownią, zapleczem sanitarnym
oraz  magazynem  na  sprzęt  sportowy.  W  pobliżu  zostanie
wybudowane  pełnowymiarowe  boisko  do  piłki  ręcznej,  boisko
wielofunkcyjne  do  koszykówki  i  siatkówki,  a  parking  i
zieleniec  zostaną  zmodernizowane.  Powstanie  też  wiata
rowerowa.  Przy  hali  powstanie  też  zaplecze  dydaktyczne  z
nowoczesnymi salami wykładowymi. Łącznie w tym oraz ubiegłym
roku na remonty i modernizacje szkolnych obiektów sportowych
przeznaczono ponad 14 mln zł z miejskiego budżetu. (mf)

Źródło: UM Gliwice

Otwarcie boiska
25  września  2020  roku  nastąpiło  uroczyste  otwarcie  boiska
znajdującego  się  przy  Młodzieżowym  Ośrodku  Wychowawczym  w
Rojcy.

Inwestycja  sfinansowana  została  w  całości  ze  środków
pozyskanych  podczas  I  edycji  Marszałkowskiego  Budżetu
Obywatelskiego, dzięki zaangażowaniu Pana Grzegorza Szeremety-
Radnego  Miasta  Radzionków;  dyrekcji,  pracowników  oraz
podopiecznych MOW Radzionków oraz każdemu, kto oddał głos na
ten projekt. Obiekt sportowy z boiskiem do piłki ręcznej,
siatkówki i koszykówki oraz z 60 metrową bieżnią i skocznią w
dal jest obiektem ogólnodostępnym.
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Ruszyła  budowa  boiska  na
Nowym Świecie
W  okolicach  ulicy  Michałkowickiej  i  Hugo  Kołłątaja  (Nowy
Świat),  rozpoczęły  się  prace  związane  z  budową  boiska
wielofunkcyjnego do gry w piłkę ręczną, mini piłkę nożną i
koszykówkę.

Nowy obiekt sportowy będzie miał wymiary całkowite 44 x 22m i
nawierzchnię  poliuretanową.  Boisko  zostanie  ogrodzone
piłkochwytami z furtką i dodatkowo wyposażone w elementy małej
architektury  takie  jak:  ławki,  kosze  na  śmieci  i  stojaki
rowerowe. Budowa kompleksu, przeznaczonego do ogólnego użytku
mieszkańców,  zakończy  się  pod  koniec  września,  a  koszt
realizacji inwestycji wyniesie 322 481,40 zł.

Źródło: UM Siemianowice Śląskie, autor: Dagmara Brudek-Schulz,
fot. Wojciech Mateusiak

Wkrótce  nowe  boisko
treningowe dla Górnika!
Dzisiaj  na  Arenie  Zabrze  podpisano  umowę  na  wykonanie
pełnowymiarowego boiska treningowego o podgrzewanej murawie.
Inwestycja  kosztować  będzie  4,5  mln  zł.  Połowę  tej  kwoty
stanowi dofinansowanie, które Zabrze pozyskało z Ministerstwa
Sportu.

–  Dzięki  tej  inwestycji  możliwe  będzie  wzmocnienie  planu
treningowego pierwszego zespołu Górnika Zabrze – stwierdziła
podczas  uroczystego  podpisania  umowy  prezydent  Zabrza
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Małgorzata Mańka-Szulik. – Cieszy, że pozyskaliśmy dodatkowe
środki na realizację tego projektu. Reszta kwoty pochodziła
będzie z budżetu miasta. Staramy się tak dysponować dostępnymi
środkami,  aby  starczało  na  najważniejsze,  priorytetowe
inwestycje – dodała prezydent.

Spółka Stadion w Zabrzu ogłosiła przetarg nieograniczony na
budowę boiska treningowego 9 czerwca. Złożono trzy oferty.
Przetarg wygrała firma Interhall Sp. z o.o. Prace budowlane
powinny się zakończyć do końca tego roku.

Zakres  robót  obejmie  m.in.:  budowę  boiska  o  podgrzewanej
murawie trawiastej o wymiarach 105 x 68 m na osi północ-
południe;  wykonanie  instalacji  ogrzewania  boiska  oraz
dostosowanie  istniejącej  infrastruktury  węzła  cieplnego
stadionu  do  jego  zasilania;  przygotowanie  infrastruktury
pomiędzy węzłem, a boiskiem do ogrzewania murawy; instalację
drenażu terenu oraz instalację podlewania wraz ze zbiornikiem
retencyjnym zasilanym przez wody pozyskane z drenażu.

– To dla nas historyczna chwila – komentował Dariusz Czernik,
prezes Górnika Zabrze. – To będzie boisko treningowe o wysokim
standardzie  i  wymiarze  bardzo  zbliżonym  do  głównej  murawy
stadionu.  Jest  to  inwestycja,  która  ugruntuje  europejski
poziom naszego zabrzańskiego klubu. 

Źródło: UM Zabrze
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Ruszyła  budowa  boiska
wielofunkcyjnego  w  Nakle
Śląskim
Gmina  Świerklaniec  rozpoczyna  realizację  inwestycji  pn.
„Budowa boiska wielofunkcyjnego w sołectwie Nakło Śląskie”. 28
lipca  odbyło  się  przekazanie  placu  budowy  wykonawcy.  Nowe
boisko do mini koszykówki, siatkówki i piłki ręcznej ma być
wybudowane do końca października br.

Inwestycja będzie kosztować niemal 350 tys zł. 85% łącznych
nakładów na zadanie pochodzi z Górnośląsko – Zagłębiowskiej
Metropolii.  Wykonawcą  robót  budowlanych,  z  którym  zawarta
została  umowa  jest  firma  Grumix  z  siedzibą  w  Sarnowie.
Planowane  do  realizacji  zadanie  dotyczy  infrastruktury
sportowej w gminie Świerklaniec, z której korzystać będą mogli
nie tylko jej mieszkańcy, ale także goście z całego naszego
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regionu.  Projekt  dotyczy  budowy  boiska  wielofunkcyjnego,
zbudowanego z pól do gier w piłkę ręczną, mini koszykówkę i
siatkówkę o całkowitych wymiarach 36,00 x 21,00 m. Dodatkowymi
elementami wyposażenia będą: kosze do gry w piłkę koszykową,
słupki  do  piłki  siatkowej,  bramki  do  piłki  ręcznej,
ogrodzenie,  stojaki  na  rowery  i  ławki.  Zostanie  wykonana
kanalizacja deszczowa, służąca odwodnieniu boiska.

Źródło: UG Świerklaniec

Powstaje boisko przy Zespole
Szkół nr 1 w ramach Budżetu
Obywatelskiego
Przy Zespole Szkół nr 1 ruszyła budowa boiska wielofunkcyjnego
w ramach projektu z Budżetu Obywatelskiego. Aktualnie trwają
prace  związane  z  ułożeniem  nawierzchni  z  asfaltobetonu,
umocnienie  oraz  profilowanie  skarpy.  Ułożono  obwodowy  ciek
wodny, a także zabudowano fundamenty pod osprzęt sportowy.

Wszystkie prace będą polegać na: robotach przygotowawczych i
rozbiórkowych, przeprofilowaniu i umocnieniu skarpy terenowej
oraz frezowaniu nawierzchni asfaltowej, profilowaniu spadków
przyległych nawierzchni asfaltowych, a także założeniu terenów
zielonych na obszarze przyległym do obiektu sportowego.

W ramach przebudowy powstaną:

boisko do piłki ręcznej /nożnej o wymiarze 20 x 38 m,
boisko do koszykówki o wymiarze 15 x 21,5 m,
boisko do siatkówki o wymiarze 9 x 18 m,

Całość  kompleksu  zostanie  zabezpieczona  piłkochwytami  o
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wysokości 5 m.

Wartość  umowy  opiewa  na  kwotę  395.836,29  zł,  zaś  termin
zakończenia przebudowy to wrzesień 2020 r.

Źródło: UM Piekary Śląskie

Trawa dostała wsparcie!
26 czerwca zakończyły się prace związane z „Budową systemu
nawodnienia  stadionu  –  Orzeł  Dąbie”.  Na  murawie  boiska
zainstalowano automatyczny system nawadniania, w skład którego
wchodzą 24 zraszacze w podziale na 12 sekcji.

Dzięki realizacji tej inwestycji będzie można wygenerować 50%
oszczędność  zużycia  wody  w  porównaniu  do  tradycyjnego
podlewania.

System wyposażony jest też w czujniki opadu deszczu, które
regulują pracę zraszaczy. Woda w nich w zależności od pomiarów
dostarczana jest w mniejszych ilościach podczas chłodniejszych
i wilgotnych dni, a podczas opadów deszczu system zaprzestaje
podlewania. Regularne podlewanie pozwala uniknąć przesuszenia
murawy.

Wartość zadania to kwota 35 678,20 złotych, z czego 17 482,32
złotych  zostało  dofinansowane  dotacją  z  budżetu  samorządu
województwa  w  ramach  Konkursu  Marszałkowskiego  Inicjatywa
Sołecka. Wykonawcą prac była Szkółka Drzew i Krzewów Jacek
Wolny z Rogoźnika.
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Pierwsze inwestycje z budżetu
obywatelskiego  2020  do
realizacji
Modernizacja  infrastruktury  sportowej  przy  IV  Liceum
Ogólnokształcącym i Szkole Podstawowej nr 23 w Rudzie Śląskiej
to dwa zadania w ramach tegorocznego budżetu obywatelskiego,
które mają już swoich wykonawców.

– Miejsca sportu i rekreacji to najczęstszy wybór w głosowaniu
mieszkańców. Aktywność fizyczna jest obecnie ograniczona, ale
mam  nadzieję,  że  nie  będziemy  musieli  długo  czekać  na
możliwość  swobodnego  korzystania  z  nowych  obiektów  –  mówi
prezydent Grażyna Dziedzic.

Przy IV Liceum Ogólnokształcącym w dzielnicy Orzegów powstanie
boisko do siatkówki i koszykówki o nawierzchni poliuretanowej.
Zlokalizowane  będzie  w  rejonie  byłych  boisk  asfaltowych,
których  problemem,  oprócz  niespełniającej  standardów
nawierzchni,  jest  brak  wyposażenia.  Inwestycja  obejmie  też
infrastrukturę  wokół  boiska:  piłkochwyty,  oświetlenie  LED,
chodnik,  ławki,  kosze  na  śmieci  oraz  schody  terenowe.
Kosztować  będzie  ponad  258  tys.  zł,  a  wykonawca  na  jej
realizację będzie miał trzy miesiące od przekazania terenu
budowy.

https://metropoliagzm.pl/2020/05/14/pierwsze-inwestycje-z-budzetu-obywatelskiego-2020-do-realizacji/
https://metropoliagzm.pl/2020/05/14/pierwsze-inwestycje-z-budzetu-obywatelskiego-2020-do-realizacji/
https://metropoliagzm.pl/2020/05/14/pierwsze-inwestycje-z-budzetu-obywatelskiego-2020-do-realizacji/


Z kolei przy Szkole Podstawowej nr 23 w dzielnicy Bykowina
główna część prac zaplanowana jest na wakacje. – Wtedy na
boisku  wielofunkcyjnym  wykonana  zostanie  nawierzchnia
poliuretanowa,  wymieniona  będzie  nawierzchnia  bieżni  do
sprintu  oraz  sprzęt  sportowy.  Na  placu  apelowym  powstanie



kreatywna  strefa  gier  –  wylicza  wiceprezydent  Michał
Pierończyk.  Wymienione  zostaną  również  ławki  i  kosze  na
śmieci,  a  monitoring  wizyjny  będzie  rozbudowany.  Wcześniej
nastąpi wymiana ogrodzenia i piłkochwytów – dla tego etapu
przekazano już teren budowy. Łączny koszt obu etapów zadania
to prawie 260 tys. zł.



Oba  projekty  mają  szansę  na  dofinansowanie  ze  środków
Ministerstwa  Sportu  i  Turystyki  w  ramach  programu  rozwoju
lokalnej infrastruktury sportowej Sportowa Polska 2020. Łączne
dofinansowanie tych inwestycji może wynieść prawie 200 tys.
zł. Nabór wniosków w konkursie zakończył się 30 kwietnia br.,
ich ocena potrwa kilka miesięcy.

To siódma edycja budżetu obywatelskiego w Rudzie Śląskiej.
Łącznie  mieszkańcy  zgłosili  dotychczas  421  projektów,  do
realizacji wybrano 88, a w głosowaniach wzięły udział ponad 34
tys. osób.

– Realizacja budżetu obywatelskiego, który na mocy ustawy z
2018 r. w miastach na prawach powiatu jest obowiązkowy, to
duże wyzwanie dla samorządów, gdyż obecnie dotkliwie odczuwamy
ubytki w dochodach budżetowych, spowodowane zmianami w prawie
i podatkach, a także skutki epidemii koronawirusa. Również
przeprowadzenie  procedury  zgłaszania  i  wyboru  projektów  na
2021  rok  jest  aktualnie  bardzo  utrudnione  –  podkreśla
prezydent Grażyna Dziedzic. Na oba te aspekty zwrócił uwagę
Zarząd Śląskiego Związku Gmin i Powiatów w stanowisku z 24



kwietnia br. W dokumencie tym zaapelowano zarówno o zniesienie
obowiązku  przeprowadzenia  budżetu  obywatelskiego  w  bieżącym
roku, jak i obowiązku uwzględnienia takich zadań w uchwałach
budżetowych na 2021 r. Warto dodać, że ŚZGiP to organizacja,
która  reprezentuje  140  jednostek  samorządu  lokalnego  z
województwa.

Wspomniany wyżej wątek pojawił się również w projekcie „tarczy
samorządowej”, zgłoszonej podczas posiedzenia Senatu 6 maja
br.  przez  senatora  Zygmunta  Frankiewicza,  prezesa  Związku
Miast Polskich – stowarzyszenia skupiającego 331 miast. Wśród
szczególnych rozwiązań dla samorządu terytorialnego związanych
epidemią, w projekcie ustawy proponowany jest zapis, iż w roku
2020 rada gminy, rada powiatu oraz sejmik województwa mogą
zawiesić  w  całości  albo  w  części  realizację  budżetu
obywatelskiego,  a  także  odstąpić  od  przygotowania  budżetu
obywatelskiego na rok 2021, jeżeli jest to konieczne w związku
z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19.

Wprowadzenie  takiego  rozwiązania  odciążyłoby  nadwerężone
budżety samorządów. Z szacunków władz Rudy Śląskiej wynika, że
dochody miasta w 2020 roku mogą być od 46 do 69 mln zł
mniejsze niż planowane. Potwierdzeniem tych prognoz są wpływy
z udziału w podatku PIT, które za kwiecień były mniejsze o 8
mln zł w porównaniu do analogicznego okresu 2019 r. Podobną
tendencję spadkową odnotowują samorządy w całym kraju. – W tej
sytuacji  musimy  przeanalizować  tegoroczny  plan  przetargów.
Możliwość  zawieszenia  realizacji  zadań  w  ramach  budżetu
obywatelskiego  ułatwiłaby  dostosowanie  go  do  nowej
rzeczywistości finansowej, w jakiej się znaleźliśmy – zaznacza
Grażyna Dziedzic.

Źródło: UM Ruda Śląska



Rozpoczęły  się  prace  przy
budowie  boiska  do  futbolu
amerykańskiego
Boisko powstaje przy parafii św. Maksymiliana Marii Kolbego.
Korzystać z niego będą mogli jednak nie tylko zawodnicy Tychy
Falcons, ale
także młodzi piłkarze i mieszkańcy osiedla.

Nowe
boisko  będzie  miało  nawierzchnię  z  trawy  syntetycznej  na
podbudowie z kruszywa
kamiennego. Podbudowa została już położona, jak tylko zrobi
się cieplej
zostanie położna trawa. Na boisku pojawią wtedy także bramki
do futbolu
amerykańskiego, bramki do piłki nożnej oraz trybuny
wykonane w konstrukcji stalowej z miejscami siedzącymi dla
300  osób. To
nie wszystko.

–  W ramach inwestycji zostanie wykonane zaplecze szatniowo-
socjalne  dla zawodników (2 x 45 osób), dla sędziów (10 osób)
oraz  pomieszczenie magazynowe  na sprzęt.  Całość zostanie
ogrodzona, zostaną zamontowane także furtki, bramy techniczne
oraz  piłkochwyty  –  mówi  Jan  Cofała  –  naczelnik  wydziału
Innowacji i Inwestycji w UM Tychy.

Boisko  i  teren  w  pobliżu  zostaną  oświetlone,  przebudowany
zostanie
także układ
komunikacyjny dla pieszych, a sam obiekt połączony z drogą
publiczną. Pojawią się także elementy małej
architektury:  ławki  i  kosze  na  śmieci.  Otwarcie  obiektu
planowanie jest w
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połowie roku.

Z
obiektu będą mogli korzystać zawodnicy Falcons Tychy, którzy
do tej pory
trenowali na obiektach na ul. Andersa i ul. Edukacji. Jednak
ze względu na
bardzo dużą zajętość tych boisk, korzystali z nich głównie
późnym wieczorem.

– Brakowało nam miejsca, gdzie moglibyśmy trenować. Teraz to
się  zmieni.  Braliśmy  aktywny  udział  w  przygotowaniach  do
budowy  nowego  boiska.  Mogliśmy  zgłaszać  swoje  sugestie  i
uwagi. Dzięki temu obiekt ten będzie odpowiadał wymaganiom,
jakim musimy sprostać trenując futbol amerykański. To dla nas
bardzo ważne, bo mało kto zdaje sobie z tego sprawę, ale
przygotowanie boiska do gry zajmowało nam do tej pory nawet
2,5 godziny, teraz ten czas znaczenie się skróci – mówi Jacek
Kozub – z Falcons Tychy.

Na
nowym  boisku  będzie  można  rozgrywać  także  międzynarodowe
zawody, „Falconsi”
liczą, że dzięki temu wciąż niszowy w Polsce sport stanie się
coraz bardziej
popularny w mieście – tyski zespół już teraz znajduje się w
czwórce (TOP 4)
najlepszych drużyn w kraju. Z obiektu będą korzystać także
piłkarze nożni –
przede wszystkim dzieci i młodzież. Miejski Ośrodek Sportu i
Rekreacji w
Tychach  planuje  także  obiekt  udostępnić  okolicznym
mieszkańcom.  Po  zakończeniu
budowy MOSIR udostępni numer telefonu pod którym będzie można
się zgłaszać i
zapisywać.  

Wartość



całej inwestycji to blisko 3,5 miliona złotych (brutto).

Nowe  boiska  szkolne  już
otwarte
Dzisiaj  (20.11),  odbyło  się  oficjalne  otwarcie  dwóch
nowoczesnych boisk szkolnych – w godzinach porannych, boiska
wielofunkcyjnego na terenie Zespołu Szkół Ogólnokształcących i
Zawodowych  (ul.  Budryka),  a  następnie  piłkarskiego  przy
Zespole Szkół Sportowych (ul. Mikołaja 3).

W uroczystym przecięciu wstęgi wziął udział prezydent miasta –
Rafał
Piech  wespół  z  I  zastępcą  prezydenta  miasta  –  Agnieszką
Gładysz, Sylwią
Dylus – dyrektor szkoły ZSOiZ, Bogusławem Szopą – dyrektorem
ZSS oraz
młodzieżą szkolną, a także naczelnikami Wydziału Inwestycji,
Edukacji
oraz Kultury i Sportu. Po części oficjalnej na nowo otwartych
boiskach
rozegrały się pierwsze mecze, które zapoczątkował prezydent
miasta –
pierwszym  rzutem  do  kosza  na  boisku  wielofunkcyjnym  oraz
pierwszym
podaniem na boisku do piłki nożnej.

Budowa obiektów rozpoczęła się w połowie sierpnia 2019 roku.
Boisko  przy  ZSOiZ  o  powierzchni  1118  m2  ma  nawierzchnię
poliuretanową i przystosowane jest do gry w piłkę ręczną,
koszykówkę  i  siatkówkę,  natomiast  boisko  przy  ZSS,  o
powierzchni  ponad  2  tys.m2  pokryto  sztuczną  trawą  oraz
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wyposażono  w  bramki  piłkarskie.  Obiekty  zostały  ogrodzone
piłkochwytami,  oświetlone  i  uzupełnione  elementami  małej
architektury.  Koszt  ich  budowy  wraz  z  towarzyszącą
infrastrukturą  wyniósł  w  sumie  1  757  985,  55  zł.

autor: Dagmara Brudek-Schulz, fot. Wojciech Mateusiak


